Область знания: Экология / Area of knowledge: Ecology
Наименование научного направления: Популяционная экология птиц. Морфофизиологическая разнокачественность особей в меняющейся среде.
Name of since: Population ecology of birds. Morphological and physiological heterogeneity of individuals in changing environment.

Цель сотрудничества: Мониторинг и эколого-физиологические обследования природных популяций модельных видов-дуплогнездников в различных точках ареала.
 Purpose of cooperation: Monitoring and ecological and physiological investigations of natural populations of model nest-hole breeding species in various localities of the range
Ссылки на публикации / Reference to publications: 
http://vertebrata.bio.msu.ru/html/ilyina_rus.html
http://vertebrata.bio.msu.ru/html/ilyina_eng.html
Контакты: Керимов Анвар Бурханович, кафедра зоологии позвоночных биологического факультета МГУ имени М.В.Ломоносова, ведущий научный сотрудник, kerimov@mail.bio.msu.ru
Contacts: Kerimov Anvar Burkhanovich, Dept. of Vertebrate Zoology, Biological Faculty, M.V.Lomonosov Moscow State University, leading researcher, kerimov@mail.bio.msu.ru
Наименование научного направления: Динамика биоразнообразия птиц Арктики в контексте изменения климата и антропогенных воздействий.
Name of since: Dynamics of biodiversity of Arctic birds in the context of environmental change and other anthropogenic impacts

Цель сотрудничества: Оценка влияния изменений климата и антропогенных воздействий на разнообразие, успех размножения и численность арктических птиц на основе данных многолетнего мониторинга в пан-Арктическом масштабе
 Purpose of cooperation: Assessment of the effects of climate change and human impact on biodiversity, breeding success, and populations of Arctic birds using wide-scale and long-term monitoring data collated for the circumpolar region and distributed through the on-line database of the Arctic Birds Breeding Conditions Survey
Ссылки на публикации / Reference to publications: 
http://www.arcticbirds.ru/, 

http://www.arcticbirds.net/
http://www.jncc.gov.uk/PDF/pub07_waterbirds_part3.3.1.2.pdf
Контакты: Соловьёв Михаил Юрьевич, кафедра зоологии позвоночных биологического факультета МГУ имени М.В.Ломоносова, старший научный сотрудник, mikhail-soloviev@yandex.ru 
Contacts: Soloviev Mikhail Yurievich, Dept. of Vertebrate Zoology, Biological Faculty, M.V.Lomonosov Moscow State University, senior researcher, mikhail-soloviev@yandex.ru
Наименование научного направления: Водная микробиология и экология. Экология микроорганизмов водных экосистем.
Name of since: Aquatic microbiology and ecology. Microbial ecology of aquatic ecosystems.
Цель сотрудничества: Разработка принципов микробиологического мониторинга водных экосистем в районах предстоящей или уже ведущейся добычи нефти и газа. Оценка роли микроорганизмов в процессах естественного очищения водных экосистем от антропогенных загрязнений.
 Purpose of cooperation: Aquatic ecosystems microbiological monitoring foundations development for oil and gas recovery area. Microorganisms significance estimation in natural purification processes from anthropogenic pollution.
Ссылки на публикации: http://hydro.bio.msu.ru/Personal/Ilynsky.htm/
Reference to publications: http://hydro.bio.msu.ru/Personal/Ilyn-eng.htm
Контакты: Ильинский Владимир Викторович, кафедра гидробиологии Биологического факультета МГУ, профессор, e-mail: vladilin@interwave.ru
Contacts: Ilinskiy, Hydrobiology Department, Biological faculty, Professor, e-mail: vladilin@interwave.ru
